
Protokół Nr VII/2011 
z siódmej sesji Rady Gminy Męcinka 

w dniu 31 maja  2011 r.  
 
Na stan 15-tu radnych w sesji uczestniczyło 10-ciu. Nieobecni radni : Dubińska Jolanta, 
Lichoń Wojciech, Micek Władysław, Grzegorz Pisulski i Tomaszewski Jan.  
Otwarcia sesji  Rady Gminy Męcinka dokonał przewodniczący rady Wiesław Gregulski 
wypowiadając formułę: „Otwieram siódmą sesję  Rady Gminy Męcinka”. 
Powitał przybyłych na sesję : radnych Gminy Męcinka, wójta gminy -  Zbigniewa 
Przychodzenia,   Józefa Święcickiego – skarbnika gminy. sołtysów wsi,  kierowników 
jednostek organizacyjnych oraz przybyłych na sesję mieszkańców gminy.  
 
Po przywitaniu obecnych i stwierdzeniu quorum przedstawił porządek posiedzenia, który 
przewidywał :  

1. Otwarcie sesji. 
2. Informacja Wójta Gminy o pracy w okresie od ostatniej sesji.  
3. Zgłaszanie interpelacji i zapytań.  
4. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budŜetu Gminy Męcinka za 2010 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Męcinka za 2010 rok.  
6. Udzielenie absolutorium Wójtowi za 2010 rok.   
7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie :  
      1/ zmieniającej statut gminy, 

2/ opłaty za wpis do rejestru Ŝłobków i klubów dziecięcych, 
3/  zmian w budŜecie gminy na 2011 rok, 
4/ zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Męcinka na lata 2011-2028. 

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
9. Wolne wnioski i informacje.  
10. Zamknięcie sesji.  

 
W sprawie porządku obrad radni nie wnieśli Ŝadnych uwag ani wniosków. Przewodniczący 
rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka nie wprowadziła zmiany do porządku obrad.  
 
Ad. 2.  
Informację o pracy w okresie od ostatniej sesji przedstawił wójt Zbigniew Przychodzeń.  
W sprawie przedstawionej informacji głos zabrali :  
Karaban Krzysztof zwrócił się z zapytaniem, czy gmina przystąpi do programu Słoneczna 
gmina? 
Wójt wyjaśnił, Ŝe na razie nie przewiduje się przystąpienia do tego programu.  
Sołtys Sichówka - Budziszyn Wiesław zwrócił się z zapytaniem, jakie dochody ma gmina z 
podatku za wiatrak w Słupie. Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe w czasie gdy stanął tam wiatrak 
obowiązywały inne przepisy i podatek z tego tytułu wynosi rocznie 4.800 zł. Gmina aby 
pozyskać dodatkowe dochody podjęła odpowiednie działania , tam gdzie nie było woli  
mieszkańców aby przy ich miejscowościach stawiać wiatraki, odstąpiono od dalszego 
procedowania.  
Brzozowski Mirosław zwrócił się z zapytaniem, czy będzie robiona droga w Sichowie w 
ramach programu rządowego „Schetynówka”, jeŜeli nie to w jaki sposób wójt zamierza 
poprawić drogi po przeprowadzonej inwestycji ? 
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Wójt wyjaśnił, Ŝe w budŜecie gminy nie ma środków na udział własny, dlatego teŜ w chwili 
obecnej rezygnujemy z tego remontu.  JeŜeli będą jakieś środki z Terenowego Funduszu to 
zrobi się tą drogę.  
Brzozowski Mirosław – czy było zawarte porozumienie z właścicielem działek na osiedlu w 
Piotrowicach w sprawie doprowadzenia sieci wodociągowej i kanalizacyjnej ? 
Wójt wyjaśnił, Ŝe nie mógł zapisać tego w porozumieniu, gdyŜ nie dysponuje budŜetem w br. 
na ten cel ani teŜ na lata następne.  
Radni nie zgłosili  innych uwag ani zapytań do przedstawionej przez Wójta informacji. 
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka przyjęła informację Wójta Gminy o 
działalności w okresie pomiędzy sesjami  do akceptującej wiadomości.  
Informacja  stanowi załącznik do protokołu.  
Ad. 3.  
Radni zgłosili następujące interpelacje i zapytania.  
Radna Śmiłowska Agnieszka  zwróciła się z ponowną prośbą o ustawienie kontenerów na 
segregowanie śmieci k/ szkoły w Męcince.  
Wójt Gminy wyjaśnił, Ŝe podjęte zostały działania aby ustawić dodatkowe pojemniki,  
Radny Ankus Andrzej zwrócił się z prośbą o ustawienie kontenera na szkło   k/ sklepu.  
Radna  Mikołajczyk Mariola  zwróciła się z prośbą o  przebudowę chodnika do świetlicy. 
Chodnik jest w bardzo złym stanie.  
Wójt odpowiedział, Ŝe z braku środków zadanie to na razie nie moŜe być wykonane.  
Radna Mikołajczyk Mariola zgłosiła potrzebę nawiezienia kamienia  na drogę gminną w 
kierunku pól. Wójt odpowiedział pozytywnie.  
Ad. 4.   
Sprawozdanie finansowe i  z wykonania budŜetu Gminy  Męcinka za rok 2010 przedstawił 
Skarbnik Gminy. Omówił równieŜ relację pomiędzy wykonanymi inwestycjami, 
otrzymanymi dotacjami na te zadania a takŜe zadłuŜeniem gminy na realizację tych zadań. 
wykonane inwestycje. Dodał , Ŝe zadłuŜenie powstało świadomie i celowo.  
Sprawozdania stanowią załączniki do protokołu.  
W sprawie  zadłuŜenia gminy Wójt dodał, Ŝe długi gmin w stosunku do długu budŜetu 
państwa stanowi zaledwie 6 %. I wprowadzenie w Ŝycie rozporządzenia Ministra Finansów 
zobowiązującego gminy do zmniejszenia deficytu do 4 % w roku 2012 , 3 % w 2013, 2 % w 
2014 i 1 % w roku 2015,  nie będzie pozytywne dla rozwoju gospodarki. W wyniku rozliczeń 
finansowych za rozbudowę szkoły w Piotrowicach firma odprowadziła ponad 1 mln podatku 
VAT do budŜetu państwa. KaŜda jedna inwestycja nakręca gospodarkę. Padają nawet 
stwierdzenia, Ŝe  przez 1000 lat nie zrobiło się w Polsce tyle, co przez ostatnie lata. Nigdzie i 
nigdy nie było mowy, Ŝe na gminy nałoŜony zostanie taki haczyk. Kopalnie są uciąŜliwe, ale 
dają dochód. Był opór mieszkańców wsi Chroślice,  najbliŜej znajdującej się Kopalni,  ale 
mamy roczny dochód w wys. 300 tys. rocznie z działalności kopalni WAKOZ. W chwili 
obecnej w gminie Zagrodno uruchomiona zostanie farma elektryczna. Społeczeństwo 
zgodziło się na wiatraki i gmina będzie miała dochód.  
Gmina w realizacji inwestycji odstawała od innych gmin.  W chwili obecnej potrzebne jest 
1,5 mln zł. aby zrównowaŜyć budŜet.  Nowe rozdanie ze środków unijnych, na wdroŜenie 
którego i tak trzeba będzie poczekać jest nakierowane na „nowe technologie”.  MoŜna się 
domyślać, Ŝe środki te skierowane zostaną do większych miast, bo o jakich nowych 
technologiach moŜna mówić na terenach wiejskich.  
Po wypowiedzi wójta przewodniczący poprosił o przedstawienie  uchwały składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie opinii o 
przedłoŜonym przez Wójta Gminy Męcinka sprawozdaniu z wykonania budŜetu Gminy za 
2010 rok . Uchwałę odczytał skarbnik gminy – Józef Święcicki.  
Uchwałą Nr II/99/2011 z dnia 19 kwietnia 2011 r. stanowi załącznik do protokołu. 
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Opinię Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budŜetu Gminy Męcinka za 2010 rok przedstawił 
przewodniczący komisji Hołyński Janusz.  
Opinia Komisji rewizyjnej z dnia 11 maja 2011 r.  stanowi załącznik do  protokołu.  
W sprawie przedłoŜonych sprawozdań i opinii radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków.  
Ad. 5.  
Przewodniczący poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia 
sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu Gminy Męcinka za 
2010 rok.  
Za zatwierdzeniem sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
głosowało 10-ciu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka podjęła uchwałę w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budŜetu 
Gminy Męcinka za 2010 rok i uchwała w tej sprawie Nr VII/38/11 stanowi załącznik do 
protokołu.   
Ad. 6.                                                                          
Przewodniczący rady poinformował obecnych, Ŝe w związku z rozpatrzeniem i 
zatwierdzeniem sprawozdań: finansowego i  z wykonania budŜetu  Gminy Męcinka  za rok 
2010 Rada Gminy przejdzie do  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy. 

Poprosił Przewodniczącego Komisji rewizyjnej Janusza Hołyńskiego  o przedstawienie 
wniosku Komisji o udzielenie absolutorium wójtowi za 2010 rok.  

Wniosek stanowi załącznik do protokołu.  

Po przedstawieniu wniosku Komisji rewizyjnej W-ce przewodnicząca rady Agnieszka 
Śmiłowska odczytała   uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej we 
Wrocławiu o przedłoŜonym wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Wójtowi Gminy Męcinka.  
Uchwała Nr II/142/2011 z dnia 17 maja 2011 roku stanowi załącznik do protokołu.  
Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie udzielenie  absolutorium Wójtowi Gminy  
Męcinka za 2010 rok, zgodnie z wnioskiem Komisji rewizyjnej.  
Za udzieleniem absolutorium wójtowi gminy za 2010 rok głosowało 10-ciu obecnych na sesji 
radnych.   
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka  udzieliła  absolutorium  Wójtowi 
Gminy Męcinka za 2010 rok i uchwała w tej sprawie Nr VII/39/11.  
Kwiaty wraz z gratulacjami wręczyło Wójtowi prezydium rady.  
Ad. 7.  
Przewodniczący rady poinformował obecnych, Ŝe Komisje stałe rady gminy zapoznały się z 
projektami uchwał przedstawionymi radzie do rozpatrzenia i podjęcia. Komisje nie wniosły 
Ŝadnych uwag ani wniosków do projektów uchwał.  
Ad. 7/1.  
Jako pierwszy rozpatrzony został projekt uchwały zmieniającej statut gminy.  
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 10-ciu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  podjęła 
uchwałę zmieniającą statut i uchwała w tej sprawie Nr VII/40/11 stanowi załącznik do 
protokołu.  
Ad. 7/2.   
Kolejny projekt uchwały dotyczył opłaty za wpis do rejestru Ŝłobków i klubów dziecięcych. 
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
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Za podjęciem uchwały głosowało 10-ciu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  podjęła 
uchwałę w sprawie opłaty za wpis do rejestru Ŝłobków i klubów dziecięcych zmieniającą 
statut i uchwała w tej sprawie Nr VII/41/11 stanowi załącznik do protokołu.  
Ad. 7/3.  
Kolejny  projekt uchwały dotyczył  zmiany budŜetu gminy na 2011 rok. 
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 10-ciu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  podjęła 
uchwałę w sprawie zmiany budŜetu gminy na 2011 rok i uchwała w tej sprawie Nr VII/42/11 
stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 7/4.  
Ostatni projekt uchwały dotyczył zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Męcinka 
na lata 2011 – 2028.  
Radni nie zgłosili Ŝadnych uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.  
Przewodniczący rady poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w przedstawionym brzmieniu.  
Za podjęciem uchwały głosowało 10-ciu obecnych na sesji radnych.  
Przewodniczący rady stwierdził, Ŝe Rada Gminy Męcinka poprzez głosowanie  podjęła 
uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej Gminy Męcinka na lata 2011 – 2028 i 
uchwała w tej sprawie Nr VII/43/11 stanowi załącznik do protokołu. 
Ad. 8.   
W wolnych wnioskach i informacjach głos zabrał sołtys Chroślic Daniel Rzepa.  
Zwrócił się z wnioskiem o wykonanie ekspertyzy budowlanej świetlicy w Chroślicach.  
Ostatnio odbyła się impreza w świetlicy i spadły dwa Ŝyrandole w trakcie zabawy. W toalecie 
cieknie woda, niezbędna jest naprawa.  
Jak uregulowano sprawę wymiany piasku w piaskownicach. Jest prośba aby skierować 
kontrolę policji do Chroślic. Nową drogą przejeŜdŜają TIR-y, gdy kierowcom zwraca się 
uwagę, twierdzą, Ŝe chcą zwiedzić miejscowość.  
W sprawie zgłoszonych  wniosków wójt gminy wyjaśnił, Ŝe do świetlicy  przyjdą pracowni i 
sprawdzą powód spadania Ŝyrandoli i tak zamontują aby nie było podobnych przypadków.  
Awaria cieknącej wody zostanie usunięta. O wymianę piasku w piaskownicach sołtysi bądź 
inni działacze społeczni muszą zadbać sami. Gmina ma tylko 2-ch pracowników 
interwencyjnych, PUP dysponuje tylko 30 % środków w stosunku do roku ubiegłego i nie 
moŜna zwiększyć zatrudnienia, dlatego teŜ wiele prac musi być wykonane we własnym 
zakresie. Odnośnie  jazdy TIR-ów  po wyremontowanej drodze jest niedopuszczalne aby 
wydać takie duŜe środki na remont tej drogi a teraz nie dopilnować jej uŜytkowania. Są osoby 
funkcyjne na wsi, które powiadomią policję, o przejazdach drogą samochodów, których tonaŜ 
przewyŜsza zezwolenie. Drogi są oznakowane. MoŜna zapisać numer i przekazać policji, 
dodatkowo moŜna zrobić zdjęcie. Nie ma teŜ prawa wjeŜdŜać przez chodnik na posesję. W 
mieście są wyznaczone miejsca do parkowania. Do domu powinien kierowca przyjechać 
samochodem osobowym..  
W sprawie jazdy samochodów o wyŜszym niŜ zezwolono tonaŜu, głos zabrał Mirosław 
Brzozowski. Pouczył on obecnych jako policjant, Ŝe skuteczność załatwiania takich spraw 
udaje się w przypadku podania numerów rejestracyjnych pojazdów. Nie trzeba mieć 
skrupułów, bo niszczone jest nasze dobro ogólne, remontowane z naszych podatków i taką 
zasadą powinien kierować się kaŜdy.  
Radny Mirosław Brzozowski zwrócił się z zapytaniem, czy nie moŜna byłoby zorganizować 
grupy do posprzątania parku w Sichowie. Dodał, Ŝe Sichów nie dysponuje Ŝądnym 
pracownikiem społeczno-uŜytecznym. 
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W sprawie tej głos zabrał radny Andrzej Ankus i stwierdził, Ŝe inne miejscowości teŜ 
urządzają sobie imprezy i miejsca tych imprez porządkują sami.  
Wójt stwierdził, Ŝe takie podejście jest właściwe i Ŝadnej grupy nie będzie organizował.  
Ad. 9.  
Na interpelacje i zapytania udzielono odpowiedzi w czasie zgłaszania.   
Ad. 10.  
Przewodniczący stwierdził wyczerpanie porządku dziennego sesji. 
Podziękował radnym i zaproszonym gościom za udział w obradach.  
Siódmą sesję Rady Gminy Męcinka ogłosił za zamkniętą.  
 
 
Protokołowała :  
 
Małgorzata Rodzeń  


